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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 29 
DE SETEMBRE DE 2022 
 
Vacarisses, a 29 de setembre de 2022, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Paola Moral Ramírez 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
Estefanía Muñoz Ramírez 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 28 DE 
JULIOL DE 2022.- 

Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 

 

 



 

 

2 

 

 

1.2.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDOR DE L’AJUNTAMENT DE 
VACARISSES.- 

El Ple de l’Ajuntament,  en sessió ordinària del 30 de juny de 2022, va prendre coneixement de 
la defunció del senyor Josep Maria Gibert i Castellet, regidor integrant del Grup Municipal Unió 
Independent per Vacarisses, càrrec pel qual havia estat proclamat electe com a resultat de les 
últimes eleccions municipals del 2019, qui ostentava la condició de membre de la Corporació. 

Seguint el procediment establert per la Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral 
Central, s'ha rebut la credencial , acreditativa de la condició d'electe a favor del senyor RAÚL 
AVILÉS TRABALÓN, per estar inclòs a la llista de candidats presentada per Unió Independent 
per Vacarisses, a les eleccions locals de 2019,   extrem que li fou notificat, a la vegada que se’l 
requerir per a formular la declaració establerta a l'article 75.7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, la qual ha estat presentada. 
 
El candidat proclamat  podrà comparèixer a la sessió plenària del dia 29 de setembre de 2022 , 
i acreditar-se per a adquirir plenament la condició de regidor. 
 
A l’acte de presa de possessió del càrrec públic, s’emprarà la fórmula de jurament o promesa 
continguda a l’article 1 del Reial Decret 707/79, de 5 d’abril. 
 

El Sr. Alcalde demana al Sr. Avilés que s’apropi a la taula per tal de formular el jurament o 
promesa del seu càrrec. 

A continuació el Sr. Alcalde llegeix al Sr. Avilés la formula de jurament o promesa prevista al 
Reial Decret 707/79 de 5 d’abril. 

“Jureu o prometeu per la vostra consciencia i honor complir fidelment les obligacions del càrrec 
de regidor a l’Ajuntament de Vacarisses.” 

El Sr. Avilés emet el seu jurament o promesa de la manera següent: 

“Sí,  ho juro per imperatiu legal.” 

El Sr. Alcalde li posa el pin de plata corporatiu i li dona l’enhorabona. 

Un cop efectuat el tràmit el Sr. Avilés s’incorpora com a regidor a la sessió plenària. 

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Avilés  qui demana poder intervenir al punt de precs i 
preguntes. 

 

1.3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DE L’ACORD DE NOMENAMENT DE 
REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ÒRGANS COL·LEGIATS COMPETÈNCIA 
DEL PLE I A D’ALTRES ENTITATS I ORGANISMES DE LES QUALS FORMA PART.- 
 
El Ple de l’Ajuntament,  reunit en sessió ordinària el dia 30 de juny de 2022, va prendre 
coneixement de la defunció del senyor Josep Maria Gibert i Castellet, regidor integrant del Grup 
Municipal Unió Independent per Vacarisses, càrrec pel qual havia estat proclamat electe com a 
resultat de les últimes eleccions municipals del 2019, qui ostentava la condició de membre de la 
Corporació. 
 
Emesa per la Junta Electoral Central la credencial acreditativa de la condició d'electe a favor 
del senyor Raúl Aviles Trabalón ,  per estar inclòs a la llista de candidats per Unió Independent 
per Vacarisses, a les eleccions de 2019. 
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Vist l’ escrit presentat, en data 12 de setembre de 2022, registre d’entrada 007816/2022,  pel Grup 
Municipal Unió Independent per Vacarisses, de designació dels seus representants a òrgans 
col·legiats competència del Ple i a d'altres organismes i entitats  de les quals forma part. 
 
Vist el què disposen els articles 52.2.b) i 52.2.e) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 38.c del 
Reglament d'Organització,  Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 21 de 
setembre de 2022 va dictaminar , al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció dels següent 
  
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Modificar els següents nomenaments de representants del Grup Municipal Unió 
Independent per Vacarisses en els següents òrgans col·legiats competència del Ple i a d'altres 
organismes i entitats  de les quals forma part: 
 
 
Comissió de Seguiment del Reglament d’ Usos Lingüístics  
Raúl Avilés Trabalón, en representació del Grup Municipal UIPV 
 
Comissió de Seguiment de mesures per reduir sinistralitat C-58 
Raúl Avilés Trabalón, en representació del Grup Municipal UIPV 
 
Consell Municipal de Comunicació 
Raúl Avilés Trabalón, en representació del Grup Municipal UIPV 
 
 
SEGON.-  Notificar el nomenament al designat ,  als òrgans col·legiats respectius, i a les diferents 
entitats i organismes. 
 
El Sr. Alcalde diu que es tracta d’informar de les comissions de les quals el Sr. Avilés formarà part i 
que també s’ha de votar. 
 
Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
 
 
1.4.-PROPOSTA D’ALCALDIA D’APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL I COMPTE DE 
PATRIMONI DE L’EXERCICI DE 2021.- 
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Atès que en data 28 de juliol del 2022 l'Alcaldia va posar a disposició de la Comissió de Comptes, 
el Compte General i Compte de Patrimoni de l’exercici 2021 a ser examinada. 
 
Atès que en data 02 d’agost de 2022 reunida la Comissió de Comptes, i un cop examinats els  
comptes són informats, passen exposició pública. 
 
Atès que en data 11 d’agost de 2022 es publica en el B.O.P, que el compte General de 
l’Ajuntament de Vacarisses corresponent a l’exercici 2021, juntament amb tots els seus justificants, 
restaran exposats al públic a la Secretaria de l’Ajuntament per un termini de quinze dies hàbils, 
durant i vuit mes, termini en que els interessats podran presentar reclamacions, correccions o 
observacions.   
 
Atès que el dia 20 d’agost de 2022 va finalitzar l’exposició publica i no s'han produït allegacions ni 
reclamacions al respecte durant aquest període. 
 
Atès que la Comissió de Comptes va acordar que no s'informarien altre vegada si no hi havien 
reclamacions o allegacions. 
 
En compliment del que disposa l’article 53 Decreto Legislatiu 2/2003, de 28 de abril, por el que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, dels articles 208 a 212 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Local i la Instrucció de comptabilitat per a l’Administració local, i altres 
disposicions concordants en relació amb la tramitació i el contingut. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 21 de 
setembre de 2022, va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent  
 

A C O R D 
 
  
PRIMER.- Aprovar  el Compte General i Compte de Patrimoni corresponents a l’exercici  2021. 
 
SEGON.- Trametre copia al Tribunal de Comptes, en aplicació del que disposa l'article 212.5 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
El Sr. Alcalde diu que ja els van fer arribar la informació i en van parlar també en comissions i, per 
tant, si no tenen cap dubte passen a votació. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat:  
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X  X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS     X  

 
 
 
1.5.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM, PER EXIGIR INVERSIONS 
PENDENTS I MILLORES AL SISTEMA DE RODALIES.  
 
Parlar de Rodalies és parlar d’incompliments de l’Estat. De fet, del 36% d’incompliment en 
l’execució de les inversions del govern del PSOE, que es va arrossegant, majoritàriament és de 
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manca d’inversions en el transport ferroviari. Una deixadesa per part del govern de Pedro 
Sánchez que afecta a més de 400.000 usuaris que utilitzen diàriament aquest servei i en 
pateixen recurrentment les seves clares deficiències i les mancances històriques.  
 
Aquest cop, ha estat notícia per una fallada del sistema que va deixar els usuaris sense servei 
durant unes hores a principis de setembre en una jornada laboral. Però els retards i 
anul·lacions són constants. 
 
La xarxa de Rodalies i els serveis de mitja distància són clau per a la mobilitat diària del país, i 
per garantir una mobilitat sostenible que permeti avançar de l’hegemonia dels vehicles privats 
cap a sistemes compartits. En plena emergència climàtica, permetre que es generi aquesta 
constant desconfiança i aversió cap al sistema de transport públic és una irresponsabilitat i una 
mala gestió política.  
 
L’any 2010 la Generalitat va assumir responsabilitats de supervisió en virtut del que havia de 
ser el traspàs de la competència, sota una titularitat atorgada per l’article 169 de l’estatut, 
encara que amb dos anys de retard. El Govern de Catalunya va assumir la gestió dels trens 
(horaris, freqüència de pas, tarifes i informació als usuaris). La titularitat, gestió i explotació de 
la infraestructura d’estacions, vies i andanes, va seguir en mans d'Adif, l'empresa pública que 
depèn del Ministeri de Foment, en mans de Raquel Sánchez. De fet, l’operadora del servei ha 
quedat condicionada a un senzill conveni amb la mateixa Renfe-operadora i qualsevol opció de 
millora horària ha sofert constantment les limitacions d’una infraestructura àmpliament afectada 
per una desinversió i manca de manteniment per part del Ministeri de Foment (Adif). 
 
Pel que fa a la inversió, dels 4.300 milions previstos en el Pla Rodalies 2008-2015 només se’n 
va executar un 13%. D’aquesta quantitat, el 60% es va gastar en el nou accés a l’aeroport del 
Prat. I del Pla Rodalies 2020-2030 sols s’ha executat per ara el 8,7%. I dels 2.100 milions 
previstos entre 2016 i 2020 en inversions d'Adif i Renfe a Catalunya, només se n'ha executat el 
40%.  
 
Tot plegat un despropòsit que la ciutadania catalana pateix cada dia amb greus conflictes en la 
seva mobilitat quotidiana, que els porta a utilitzar el vehicle privat com a única alternativa real, 
viable per anar a treballar, o a estudiar o a fer gestions imprescindibles en dies laborables. El 
resultat és el descrèdit del sistema de transport públic i la desconfiança dels usuaris pels seus 
retards constants i la sobreocupació en hora punta.  
 
És urgent i imprescindible executar les inversions pendents i les millores necessàries per 
dignificar i garantir un servei digne per a milers d’usuaris. Catalunya mereix un transport públic 
de qualitat. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana de Vacarisses-AM proposa 
l’adopció dels següents 

ACORDS 

 
PRIMER.- Exigir al Govern de l’Estat l'execució urgent de la inversió infraestructural pendent a 
tot el sistema ferroviari català per assolir una xarxa de qualitat, complint els terminis del Pla de 
Rodalies i afegint-hi les millores necessàries per incrementar la capacitat i seguretat de la 
xarxa, millorar la integració urbana, renovar el parc mòbil, augmentar l’accessibilitat, adequar 
estacions i, en general, totes les eines d’atenció a l’usuari. 
 
SEGON.- Instar al Govern de l’Estat a completar íntegrament el traspàs del Servei de Rodalies i 
les infraestructures d’aquest servei, acompanyat dels recursos necessaris per a la seva gestió. 
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TERCER.- Instar a totes les administracions a treballar en la línia dels objectius de 
desenvolupament sostenible 2030 i de la mitigació dels efectes del canvi climàtic, amb accions 
per incrementar l’ús del tren en detriment del vehicle privat.  
 
QUART.- Demanar al Govern de la Generalitat i al de l’Estat que totes les inversions 
ferroviàries al conjunt de Catalunya es prioritzin tenint en compte les necessitats d’equilibri 
territorial del país i segons els plans específics de mobilitat, les taules de mobilitat territorials, 
els projectes de tren-tramvia plantejats per a nuclis urbans i els desplegaments pendents de 
xarxa ferroviària a comarques. 
 
CINQUÈ.- Demanar al govern de la Generalitat que, una vegada assumit plenament aquest 
servei, elabori un pla de gestió que elevi l’estàndard de prestació del servei de Rodalies per 
proporcionar un servei de qualitat i atractiu per a les persones usuàries. 
 
SISÈ.- Comunicar aquest acord a tots els grups polítics del Parlament de Catalunya i del 
Congrés dels Diputats, al Departament de Polítiques Digitals i Territori, al Ministeri de Foment i 
difondre’l a la ciutadania. 
 
Pren la paraula el Sr. Salamé qui diu que parlar de Rodalies és parlar d’incompliments de 
l’Estat, doncs del 36% d’incompliments del govern del PSOE cap a Catalunya una gran part és 
en el transport ferroviari, el que afecta més de 400.000 usuaris que utilitzen diàriament aquest 
servei i que pateixen aquestes mancances. Explica que hi ha molts motius per presentar 
aquesta moció, però segurament ve originada per la parada de tota la línia durant unes hores al 
principi del mes de setembre. Segueix dient que la xarxa de Rodalies és clau per a la mobilitat 
de tot el país i s’està arribant a un descrèdit que fa que la gent no hi confiï i no l’agafi, i no 
poden avançar en sistemes compartits de transport i al mateix temps en la mobilitat sostenible. 
Segueix dient que, des de que el govern va agafar la gestió dels trens, els horaris, la freqüència 
de pas, tarifes, informació als usuaris, el conveni entre l’operadora Renfe i Adif..... ha complicat 
la manca d’inversió i s’han aturat bastant les competències de la Generalitat. 
Unes dades que deixen palès que les inversions que es fan estan bastant per sota de les 
previstes son que dels 4.300 milions previstos en el Pla Rodalies 2008-2015 només se’n va 
executar un 13%. D’aquesta quantitat, el 60% es va gastar en el nou accés a l’aeroport del 
Prat. I del Pla Rodalies 2020-2030 sols s’ha executat per ara el 8,7%. I dels 2.100 milions 
previstos entre 2016 i 2020 en inversions d'Adif i Renfe a Catalunya, només se n'ha executat el 
40%.  
A continuació el Sr. Salamé llegeix el primer acord de la moció i fa un breu resum de la resta 
d’acords.  
 
Intervé la Sra Muñoz qui diu que hi votaran a favor, doncs no és la primera vegada que han 
tractat aquest tema en un ple. Es més , ells mateixos van fer un prec o moció, no ho recorda, 
demanant la millora de Rodalies i, per tant, hi votaran a favor. 
 
La Sra. Fuster diu que hi votaran a favor doncs, com diu la mateixa moció, les inversions estan 
pendents des de fa molts anys, és un tema que es reivindica contínuament i és absolutament 
necessària aquesta inversió doncs son constants les averies i aturades a la xarxa. 
Per altra banda diu que ja saben que es tracta d’una moció tipus, però hi troben a faltar algun 
comentari sobre Vacarisses, doncs hi ha temes en els que s’ha d’insistir perquè no tenen la 
freqüència de pas que tenen d’altres estacions i  han de demanar celeritat en la reforma de 
l’estació de Torreblanca, totalment necessari si volen tenir mobilitat sostenible a Vacarisses.  
Segueix dient que el servei de bus que tenen també és insuficient i,  si no funciona Rodalies 
queden incomunicats. 
Per acabar diu que és un tema de recursos, però també han de fer força entre tots i totes per 
aconseguir aquestes millores . 
 
El Sr. Alcalde respon que les obres de l’estació no les fa l’Ajuntament i, com ja saben, hi va 
haver una modificació del projecte per un tema elèctric, tal i com els van comunicar abans de 
l’estiu i, segons els van dir, a finals d’any estarà feta aquesta modificació. Afegeix que ells 
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estan igual d’interessats en que hi hagi més freqüència doncs, com ja saben, sempre ens diuen 
el mateix, que hi ha un problema al túnel de Sagrera que ara s’està reformant i, probablement, 
quan s’hagi reformat hi podran passar més trens i hi haurà més freqüència també a Vacarisses. 
 
Intervé la Sra. Miranda qui diu que s’abstenen a la moció i que es tracta d’una moció crítica 
doncs, poden reconèixer que Rodalies necessita inversions en els serveis i no tenen cap tipus 
de problema en demanar al govern de l’estat que compleixi amb els seus compromisos d’ 
inversions, però no contribuiran a que s’alimenti la mala percepció pública de rodalies quan les 
enquestes d’opinió diuen que no és així i quan a ells a Vacarisses ja els estan fent les obres 
previstes. Per acabar, pregunta si realment algú creu que si la Generalitat tingués al seu càrrec 
el servei de Rodalies es solucionarien de manera rapida i màgica tots els problemes , almenys 
aquesta màgia no funciona als Ferrocarrils de Catalunya on també hi ha endarreriments i 
incidències pel seu mal estat, com denuncien els seus mateixos treballadors, per exemple en 
l’accident que h va haver a Sant Boi. 
 
El Sr. Alcalde diu que els Ferrocarrils Catalans son un exemple de puntualitat i bon servei 
comparat amb Rodalies i que, evidentment, el que ha dit la Sra. Miranda és la seva opinió. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui dona la benvinguda al Sr. Avilés i diu que es tracta d’una 
reivindicació que fa anys que es fa des de Vacarisses i, com ha dit la Sra. Fuster, la moció 
hauria de fer referència a Vacarisses. Afegeix que tampoc estan d’acord amb l’encapçalament 
de la moció, però tot i així hi votaran a favor. 
 
El Sr. Boada diu que hi votaran a favor i que tots els governs que ha tingut Vacarisses han 
reivindicat millores a Renfe,  però potser ara al presentar-la Esquerra hi ha més possibilitats 
que es faci realitat a Madrid doncs recolzen al partit dels socialistes allà. També diu que creu 
que els Ferrocarrils Catalans funcionen millor doncs les queixes per la Renfe son constants a 
tot arreu, per això no creuen que cap municipi la voti en contra,  doncs és clau per la mobilitat. 
Per acabar li diu al Sr. Alcalde que ells poden fer molta força a Madrid, no aprovant els 
pressupostos. 
 
El Sr. Alcalde respon que Esquerra Republicana ho ha demanat sempre, els traspassos i els 
diners,  perquè si només venen els traspassos sense els diners... 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat:  
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x  x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS   x    

 
 
 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi han.  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 25 DE JULIOL DE 2022, I EL 1 I 22 D’AGOST DE 2022, I EL 5, 
12 I 20 DE SETEMBRE DE 2022.- 
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Es dona compte de les actes relacionades. 
 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 245/2022, de 22/07/2022, al 295/2022 de 21/09/2022), 
(Medi Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 44/2022, de 28/07/2022, al 53/2022, de 
19/09/2022), (Obres i Serveis, del 40/2022, de 27/07/2022, al 45/2022, de 12/09/2022), 
(Sanitat, Tinença Responsable i Benestar Animal, el 14/2022, de 13/09/2022), (Urbanisme, del 
213/2022, de 22/07/2022, al 240/2022, de 19/09/2022), (Esports, del 23/2022, de 28/07/2022, 
al 23/2022, de 02/08/2022), (Educació, del 17/2022, de 28/07/2022, al 21/2022, de 12/09/2022), 
(Acció Social, del 54/2022, de 22/07/2022, al 65/2022, de 29/08/2022), (Gent Gran, el 1/2022, 
de 26/07/2022), (Joventut, de l’11/2022, de 2/08/2022, al 12/2022, de 20/09/2022). 
 
Es dona compte dels decrets relacionats.  
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.-DONAR COMPTE DELS INFORMES TRIMESTRALS DE TRESORERIA QUE S’HAN 
TRAMÈS AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA 
FINANCERA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 
15/2010, RELATIU AL PRIMER I SEGON TRIMESTRE DE 2022.- 
 
PRIMER TRIMESTRE DE 2022 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten 
el següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2022. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva 
publicació, es a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels 
terminis de pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals 
si troben les realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del 
pressupost de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de 
Contractes del Sector Públic 
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PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 

 
En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre 
i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest 
informe s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats 
autònomes que, d’acord amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la 
tutela financera de les entitats locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels 
informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessariament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’ Hisenda i Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, 
als de les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, 
tingui  atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible 
presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 1er trimestre de l’any 2022 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
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4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li 
hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
Vacarisses, 26 d’abril de 2022 
 
SEGON TRIMESTRE DE 2022 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten 
el següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2022. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva 
publicació, es a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels 
terminis de pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals 
si troben les realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del 
pressupost de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de 
Contractes del Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
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3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre 
i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest 
informe s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats 
autònomes que, d’acord amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la 
tutela financera de les entitats locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels 
informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessariament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’ Hisenda i Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, 
als de les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, 
tingui  atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible 
presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 2on trimestre de l’any 2022 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li 
hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa que l’atur ha pujat en 10 persones aquest mes, la taxa és del 8,28 %, 
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gairebé 2 punts per sota de la del Vallès Occidental. 
 
Per altra banda informa que les queixes per les pudors provinents de Coll Cardús van ser 17 al 
mes d’agost i 43 al setembre. 
 
Pel que fa a les tones  que han entrat aquest mes de setembre han estat 9.771, per tant porten 
un total de 302.198 i quedarien 138.600 tones per la clausura definitiva de l’abocador. 
 
El Sr. Boada pregunta des de quina data s’han comptat aquestes tones. 
 
El Sr. Alcalde diu que des de setembre de 2020. 
 
En relació a l’aigua, el Sr. Alcalde explica que fa 15 dies que estan fent proves per intentar 
donar subministrament arreu de la població, una altra cosa serà el polígon. El pou del Palà ja 
està connectat i gairebé construït, falten les analítiques  i esperen poder connectar-lo en un 
parell de setmanes. 
Del pou de Can Torrella diu que encara no s’ha fet l’aforament perquè entre les dues empreses 
que ho han de fer no han pogut. A més explica que amb el pou del Palà tot ha estat més fàcil 
perquè està en una parcel.la municipal, en canvi el de Torrella està en una parcel·la privada i, 
per tant, si hi ha prou aforament per construir el pou allà caldrà arribar a algun acord. 
 
Pel que fa al CAP diu que ja estan una mica cansats de que a Vacarisses se’ls menystingui, ja 
en van sortir perjudicats amb la pandèmia però ara amb l’arrencada encara més, tot i que 
algunes de les reivindicacions històriques que havien fet les aconseguiran mica en mica, per 
exemple aquesta setmana ha començat una pediatra, el psicòleg comunitari ja fa dos mesos 
que hi és, però seguiran reivindicant altres atencions que consideren que son justes per 
Vacarisses, perquè a més és la població amb més habitants de l’àrea bàsica. Es més , els 
altres 3 municipis no sumen la mateixa població que Vacarisses i, per tant, les decisions que 
s’estan prenent a nivell polític estan perjudicant la població que té més habitants i que hauria 
de tenir per tant més serveis. 
Segueix explicant que ja s’han reunit amb la senyora Descals i la senyora Sabater del CatSalut, 
ara es reuniran amb la gerència de l’ICS de la Catalunya Central, amb la gerència del CatSalut 
i per altra banda se li ha enviat una carta a la Sra. Anna Aran de l’Àrea Metropolitana Nord que, 
tot i que ells sanitàriament pertanyen a la Catalunya Central, administrativament pertanyen al 
Vallès,  i és per això que també volen posar en coneixement de la Sra. Aran la situació en la 
que es troba Vacarisses. 
També explica que des de l’Associació del Casal de la Gent Gran de Vacarisses els han fet 
arribar les seves reivindicacions,  i els volen dir que des de govern donaran suport a totes les 
mobilitzacions que hi hagi per aconseguir una millor sanitat a Vacarisses, que és el que es 
mereixen. 
 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui comença la seva intervenció felicitant al Sr. Avilés per la seva 
incorporació i,  tot i el dolor pel Sr. Gibert, li desitja encerts i èxit en el seu camí polític per part 
de tots els components de Movem Vacarisses. 
Per altra banda, en relació al CAP, diu que tindran el seu suport per totes les accions que surtin 
de l’Associació de la Gent Gran i les que es tirin endavant per part del Consistori, però es tracta 
d’un tema d’insistència i de fer-se sentir doncs, com més gent reclami i estiguin al darrera molt 
millor. 
Adreçant-se al Sr. Casas li pregunta pels captadors, saber si ja s’han instal·lat tots i si ja tenen 
algun resultat dels estudis. També li pregunta per l’ordenança sobre contaminació odorífera, 
doncs és un tema que ja es va plantejar perquè fins i tot a Viladecavalls la tenen i estaria bé 
tenir-la aquí. 
La Sra. Fuster diu que vol insistir, com fa en tots els plens , en les millores del CTR i abocador, 
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si hi ha alguna novetat en els suposats recursos que s’havien d’invertir per fer millores. 
Adreçant-se al regidor de Mobilitat la Sra. Fuster li diu que les parades del bus estan bastant 
malament, a la carretera d’Olesa hi ha una que té el seient totalment girat i no es pot ni seure. 
Per tant creu que s’hauria de fer un repàs , doncs la imatge del poble és importat i les parades 
de bus, com a servei públic escàs que tenim, haurien d’estar ben cuidades. 
Per altra banda diu que els parcs infantils no estan en condicions de fer-los servir nens i nenes. 
Per acabar pregunta si la previsió del tema de l’aigua realment seran dues setmanes. 
 
El Sr. Alcalde respon que aquesta és la previsió, és el que els diu l’empresa, tres setmanes per 
la canalització, després el pou i ara, quan estigui tot connectat, fer l’analítica. 
 
Intervé el Sr. Casas qui dona la benvinguda al Sr. Avilés. 
Pel que fa als captadors el Sr. Casas diu que els dos que queden els venen a posar la setmana 
vinent. La setmana anterior els van avisar de que encara tardarien uns 10 dies i per tant, si no 
hi ha res de nou, dimecres han d’estar instal·lats. 
En relació a l’ordenança diu que l’ última vegada que en van parlar els va explicar que 
l’ordenança a la que es volen agafar és l’ordenança tipus que s’està preparant des de Diputació 
juntament amb Generalitat, però aquesta ordenança té unes deficiències en els sistemes de 
mesurament que fan servir i han estat fent proves durant aquest estiu amb dos aparells 
diferents per verificar les dades i, fins que això no estigui acabat i l’ordenança aprovada per 
Diputació juntament amb la Generalitat,  ells no la volen tirar endavant. Explica que l’ordenança 
de Viladecavalls és l’ordenança tipus amb la que s’estava treballant de Diputació,  però es 
trobaran que no podran imposar cap tipus de mesura correctora ni sancionadora perquè s’ha 
comprovat que la proposta que fa aquella ordenança no és la correcta,  i per això mateix 
Diputació no la va aprovar. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui, en relació a les millores que ha dit la Sra. Fuster de 
l’abocador, diu que la única millora és que deixi de fer pudor. Com ja ha dit abans, el mes de 
setembre han tornat a pujar les queixes, ell ha parlat dues vegades amb el director de 
l’explotació i els ha dit que la cel.la, que ha de tenir una determinada morfologia en el seu 
tancament, té una part que està passada i ara estan tocant aquesta part passada per posar-la a 
un altre lloc,  i entenen que això és el que ha fet créixer les pudors. 
Pel que fa al CTR diu que estan exactament igual, no els han comunicat res més. 
 
Pren la paraula el Sr. Salamé qui, en relació a les paredes de bus,  diu que recull l’observació i 
ja hi treballaran. 
 
En relació a les neteges dels parcs infantils el Sr. Casas diu que normalment es fan 
setmanalment, tot i que hi pot haver algun tema puntual en algun lloc concret,  i demana que 
quan aquest sigui el cas els ho comuniquin per poder-ho solventar. 
 
La Sra. Fuster diu que ella va setmanalment al local de Torreblanca I i està ple d’excrements de 
gossos i de llaunes. 
 
El Sr. Alcalde respon que justament es va netejar la setmana passada. 
 
Intervé la Sra. Miranda qui, en nom del Partit Socialista,  feliciten al Sr. Avilés i li desitgen un 
bon desenvolupament a Vacarisses. 
Adreçant-se al Sr. Casas li diu que hi ha molts veïns que els pregunten si hi ha data de 
reobertura de l’àrea d’emergència del polígon. 
Per altra banda diu que hi torna a haver problemes d’aparcament al polígon, degut sobretot a 
l’alta demanada de feina, i pregunta si s’ha pensat alguna cosa per solucionar-ho. 
Per acabar demana que la informació que es fa arribar, sobretot a la gent gran, es faci tan en 
català com en castellà. 
 
Pel que fa al punt d’emergència el Sr. Alcalde respon que estan al mateix lloc que estaven, fer 
el punt d’emergència val 80.000 €, per tant ara mateix amb el tema de l’aigua no tenen aquests 
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diners i no el poden fer. 
 
La Sra. Miranda diu que potser es podrien posar alguns contenidors. 
 
El Sr. Alcalde respon que si es fa s’ha de fer bé, sinó allò seria un lloc on s’hi aniria a abocar 
sense més. S’ha de perimetrar l’espai, hi ha d’haver una targeta per accedir-hi, una porta 
d’entrada, càmeres... 
 
En relació a l’aparcament del polígon el Sr. Alcalde diu que el problema ve bàsicament per la 
Hitachi, que en determinats moments creix la seva plantilla i genera aquests problemes 
d’aparcament. Es per això que han parlat amb ells per tal que intentin buscar una solució, 
doncs tenen l’estació de tren a 10 minuts caminant, la Puig té un servei de bus, podrien 
compartir cotxes i d’altres solucions que no han de recaure en l’ajuntament. Explica que la zona 
d’aparcament del davant del pavelló ja es va fer per ells,  i ara es troben que hi ha gent que 
aparca dins dels camps de sembrat, generen problemes amb els veïns que entren a la Coma,... 
per tant la situació està arribant a un extrem que hauran de prendre alguna decisió, com ja els 
va dir una vegada, les empreses haurien d’implementar algun pla de mobilitat entre totes elles, 
ajustar els horaris als horaris dels trens, per exemple. 
Segueix dient que, tenint en compte que els han dit que la seva previsió és anar creixent en 
número de treballadors, hauran de fer alguna cosa. 
 
La Sra. Miranda diu que, tenint en compte que donen feina a molts joves de Vacarisses, potser 
s’hauria de buscar algun espai que poguessin fer servir en aquestes puntes de feina. 
 
El Sr. Alcalde diu que també van fer una ampliació de les instal·lacions amb la que van perdre 
bastants llocs d’aparcament. Per tant, tornaran a parlar-ne,  però és evident que ells hauran de 
prendre alguna mesura perquè segurament tenen gent que venen a treballar de la mateixa 
zona i fan el mateix torn i per tant podrien compartir vehicle perfectament. 
 
En relació als escrits en castellà per la gent gran, la Sra. Serra explica que l’ajuntament té un 
reglament d’usos lingüístics que es va aprovar per ple, per tant el consultarà i li dirà alguna 
cosa. 
 
Intervé el Sr. Serna qui diu que li haurien d’haver donat la paraula al Sr. Avilés en primer lloc, 
doncs estan parlant tots els regidors i només  per protocol ja li haurien d’haver donat. 
Per tant, li demana al Sr. Alcalde que parli primer el Sr. Avilés i després pugui continuar ell 
mateix. 
En relació a l’escrit fet per la junta del Casal de la Gent Gran diu que hi estan completament a 
favor i la recolzaran de totes totes,  i els tenen a la seva disposició si han d’anar a algun lloc a 
acompanyar-los. Diu que és normal que la gent gran es queixi, doncs son els usuaris principals 
del CAP. 
Pel que fa a les olors de l’abocador diu que ja fa molts anys que les pateixen i que aquest any, 
després d’un estiu mitjanament suportable, arriba el mes de setembre i no paren de tenir 
pudors però, amb el que ha explicat el Sr. Alcalde de que estan movent escombraries velles,  
doncs és normal que faci pudor, però a ells els preocupa poc. Per tant,  li demana al Sr. Alcalde 
que li digui als gestors de l’abocador que, quan hagin de fer aquest tipus de moviment, almenys 
que informin a la població doncs d’aquesta manera podrien dir-los que no és el moment de fer-
ho. 
 
Igual que ha dit la Sra. Fuster, el Sr. Serna també diu que les parades de bus no és que 
estiguin malament,  sinó que estan desastroses. Per tant no saben si caldrà tirar-ne alguna a 
terra per tal que l’ajuntament faci alguna cosa. 
 
Adreçant-se al Sr. Casas li pregunta si sap la data de la Junta de Govern en la que aprovaran 
el projecte d’urbanització de La Creu. 
 
Per acabar, pregunta pel catàleg de llocs de treball, si ja tenen data d’aprovació. 
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Intervé el Sr. Alcalde qui,  en resposta al tema de les pudors de l’abocador,  diu que els mesos 
de mes pudor normalment son juliol i agost, no setembre, i si vol ja faran arribar el seu prec a 
l’abocador,  però el moviment l’han de fer en algun determinat  moment i precisament ja han 
estat tot l’estiu treballant a segona línia,  precisament per evitar més pudors a l’estiu que és 
quan és més molest. 
En relació a la valoració dels llocs de treball diu que encara s’està negociant amb el comitè 
perquè també s’ha hagut de negociar el tema de l’estabilització, amb el que hi ha una bona 
entesa, i pel que fa a la valoració diu que sempre hi ha discrepàncies, però que arribaran a 
bons acords i s’acabaran entenent satisfactòriament per les dues parts. 
Pel que fa a la Creu diu que ja els informaran quan ho sàpiguen i que ha de passar per Junta 
de Govern perquè ha de ser així, no perquè ells ho vulguin. 
 
El Sr. Serna diu que el Sr. Secretari ja els ho va aclarir l’altra dia,  però ell recorda que aquest 
ajuntament va entrar dient que seria transparent. Per tant, la millor manera de ser-ho,  és 
passant per ple i que tothom pugui dir la seva. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell tampoc li sap dir bé què és el que passa per ple i què és el que passa 
per Junta perquè això no ho determinen ells, però ho fan tal i com toca fer-ho. 
 
El Sr. Serna diu que es tracta de predisposició. 
 
El Sr. Alcalde respon que és cosa de la llei. 
 
Intervé el Sr. Avilés qui saluda a tots els presents i vol aclarir i agrair al Sr. Serna que hagi 
demanat el seu torn de paraula,  però ja havien acordat precisament amb el Sr. Alcalde que 
seria durant el torn del seu grup quan faria la seva intervenció. 
Diu que les seves primeres paraules com a regidor les vol dedicar al seu company, el Sr. 
Gibert, que ha estat molts anys dedicat a la política municipal de Vacarisses i governant 5 
legislatures.  
Segueix dient que agafa el lloc de regidor amb molta il·lusió, sabent que és una gran 
responsabilitat i, per tant,  espera estar a l’alçada. Per acabar agraeix la benvinguda que ha 
tingut de part de tots els companys,  tant de partit com de l’oposició, el personal de 
l’ajuntament, familiars i amics. 
 
El Sr. Alcalde, en nom de tot el govern, li dona la benvinguda i li diu que espera que amb el seu 
treball puguin millorar entre tots la vida dels ciutadans de Vacarisses,  que en definitiva és pel 
que estan aquí. 
 
Demana la paraula la Sra. Muñoz per felicitar també al Sr. Avilés i dir-li, igual que l’alcalde, que 
el que han de fer és mirar pel poble, que és el que toca. 
 
La Sra. Fuster torna a donar la benvinguda al Sr. Avilés i fa un record pel Sr. Gibert. 
 
La Sra. Miranda també li dona la benvinguda i li diu igual que la resta, que el que han de fer és 
mirar pel poble. 
 
El Sr. Serna li diu al Sr. Avilés que realment el lloc que està agafant és un lloc molt important 
perquè el Sr. Gibert ha deixat el llistó molt alt,  com bé ja sap, tot i que està convençut que el 
Sr. Avilés està preparat per fer-ho i no es quedarà enrere. Per acabar li desitja que el que 
queda de legislatura li vagi el millor possible i els ajudi a tirar endavant. 
 
El Sr. Boada diu que per ell avui és un dia alegre i trist al mateix temps, perquè substituir a un 
company és molt dur, li vol donar les gràcies i donar-li força, igual que agrair-li a la seva dona, 
perquè la família pateix molt la dedicació que han de tenir els regidors. 
 
En relació al CAP, el Sr. Boada diu que ja havien fet alguna moció amb el Sr. Gibert, perquè 
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tenien un CAP de nassos però s’ha anat degenerant molt. Diu que l’ICS hauria d’estar content 
amb l’ajuntament perquè van avançar les obres d’ampliació. Per tant,  si l’ajuntament fa 
esforços també ho haurien de tenir en compte. Recorda que a principis de legislatura van 
presentar una moció que es va acabar quedant damunt de la taula i no se n’ha parlat mai més, 
en relació a les urgències a Monistrol i els problemes d’aparcament allà, i la cosa ha anat a 
pitjor. 
 
Pel que fa a l’abocador pregunta si s’ha excavat a la zona que s’havia passat i que ja es va dir 
en comissions que no es tocaria a una zona nova. 
 
El Sr. Alcalde respon que no ho sap i que ja ho aclarirà. 
 
En relació al foc de l’àrea d’emergència de Can Serra pregunta què va passar i si hi ha alguna 
assegurança per si tornés a passar alguna cosa. 
 
El Sr. Alcalde respon que no era a l’àrea d’emergència sinó a la deixalleria. 
 
El Sr. Boada diu que ha vist a una Junta de Govern que s’ha encarregat un projecte per posar 
una caldera de biomassa a l’escola Font de l’Urpina i al Xic,  i pregunta si els subministres de 
font de l’Orpina no els paga la Generalitat. 
 
La Sra. Moral dona la benvinguda al Sr. Avilés i respon al Sr. Boada que els subministraments 
de la escola els paga l’ajuntament, el que no paguen és el manteniment ni les obres de 
reparació. 
 
El Sr. Boada pregunta on es posarà la caldera. 
 
El Sr. Alcalde respon que creu que es col·locarà a la part de baix del Xic. 
 
El Sr. Boada diu que avui han vist un vehicle municipal amb una denúncia i pregunta perquè no 
es fan uns llocs específics per aparcar els vehicles municipals, doncs és absurd que la Policia 
posi denúncies a l’Ajuntament, i a més sembla que no és la primera. 
 
El Sr. Alcalde respon que no es tracta de que l’ajuntament posi multes al mateix ajuntament,  
sinó que és algun determinat policia que posa les multes, en aquest cas a un cotxe de 
l’ajuntament. 
 
El Sr. Boada diu que segons el Policia la multa s’ha posat perquè està aparcat a un lloc de 
càrrega elèctrica quan no s’està carregant. 
 
El Sr. Alcalde respon que a ell li agradaria saber a quina ordenança es recull que un cotxe de 
l’ajuntament aparcat a una zona de càrrega, que no és de l’ajuntament, se’l pot multar, perquè 
no estan parlant del cos de policies de Vacarisses,  sinó d’un senyor que es policia i posa 
multes a cotxes de l’ajuntament. 
 
El Sr. Boada diu que el mateix caporal li ha donat la raó i que per evitar enfrontaments d’un 
policia amb un treballador es podria solucionar amb places d’aparcament reservades per 
vehicles de l’ajuntament. 
 
La Sra. Fuster pregunta qui paga la multa. 
 
El Sr. Alcalde respon que és un sense sentit perquè el problema no és de l’aparcament. 
 
El Sr. Boada insisteix en que s’haurien de fer places reservades. 
 
El Sr. Alcalde respon que enlloc diu que no es pugui deixar el cotxe a una plaça de càrrega i et 
puguin denunciar. 



 

 

17 

 

 
El Sr. Boada diu que això queda molt malament. 
 
El Sr. Alcalde respon que l’entén perfectament i li dona la raó, però estan parlant de l’actitud 
d’algú i no té lògica ni sentit. 
 
El Sr. Boada demana que en parlin perquè realment no té cap lògica. 
 
Per altra banda el Sr. Boada pregunta al Sr.Casas si quan envien els números de l’aigua no 
inclouen al polígon industrial. 
 
El Sr. Casas respon que des del mes de juliol no els estan subministrant aigua de la xarxa al 
polígon, sinó que es porten 6 cubes cada setmana que no estan contades aquí. 
 
Adreçant-se a la Sra. Moral li pregunta si els faran alguna presentació del pla d’habitatge que 
els han enviat. 
 
La Sra. Moral respon que, tal i com van quedar a les comissions, els deixen un temps perquè 
es mirin el pla doncs tot just l’han enviat avui i quan vulguin poden convocar una reunió amb 
Diputació per presentar-lo. 
 
Intervé la Sra. Moreno qui, després d’agrair al Sr. Avilés la seva incorporació, comenta que del 
tema de les parades del bus ja porten molts plens i comissions dient-ho, però a part de les 
parades diu que en general està tot molt deixat, brut, branques per tot arreu, ara ve la 
primavera d’hivern i amb les pluges hi tornaran a haver moltes herbes,  i saben que la brigada 
està molt ocupada amb l’aigua, però no pot ser que es quedin les runes de reparacions d’aigua 
al mig del carrer, voreres trencades....., sense anar més lluny a la plaça Joan Baya hi ha molts 
adoquins aixecats......, és per això que creu que haurien de fer una repassada total i mantenir-
ho. 
 
El Sr. Alcalde respon que hi ha 90 quilometres de carrers al municipi, és com anar d’aquí a la 
plaça Catalunya i tornar i,  com ja saben,  això es paga d’una manera. A més diu que aquest 
any ha plogut a l’agost i han tornat a créixer les herbes. De totes maneres els serveis que tenen 
contractats per netejar els parcs i les urbanitzacions es van fent , però no son suficients, i és 
per això que ara estan treballant en un plec de jardineria nou que els permeti ser més 
agosarats i tenir-ho més al dia. Afegeix que, com ja ha dit moltes vegades, tenen 23 parcs 
infantils que proporcionalment és com si a Terrassa en tinguessin 400. A més tenim una 
brigada de 6 persones i arriben on arriben. 
Pel que fa a les fuites d’aigua diu que el fet de fer talls ha provocat moltes fuites i per això els 
talls s’han anat intentant reduir, no només per donar servei,  sinó per evitar totes aquestes 
fuites que els està generant doncs, com ja saben, també tenen molts quilometres de 
canonades en els que s’hi està invertint,  però mai és suficient perquè la gestió de l’aigua és 
directa per part d’un ajuntament que ha crescut moltíssim. Explica que avui mateix han anat a 
una reunió del Congiac per saber com ho encaren,  doncs com ja els han explicat varies 
vegades els agradaria que l’aigua publica la pogués portar Giacsa. 
Per acabar li diu a la senyora Moreno que estan d’acord amb el que ha dit,  però saben que 
s’estan fent esforços que moltes vegades son insuficients. 
 
La Sra. Moreno diu que a vegades les mancances son altres, com per exemple les papereres, 
no n’hi ha a cap urbanització, ja sap que es per evitar que s’hi llenci de tot però la gent que 
passeja gossos no recull les deposicions. 
 
El Sr. Alcalde respon que, igual que passa amb el polígon, es un tema de responsabilitat. Les 
papereres es posen on normalment hi ha afluència de gent, per exemple als parcs,  i pregunta 
si té sentit posar papereres a tots els carrers de totes les urbanitzacions de Vacarisses quan 
després serà impossible mantenir-ho. 
Segueix dient que la gent no passeja per segons quins carres,  i amb el tema dels gossos torna 
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a dir que la responsabilitat de recollir -ho és seva. Per exemple, es troben que al parc de 
Torreblanca I, on tot just van netejar la setmana passada, es troben que hi ha algú que es 
dedica a passejar el gos precisament per dins del parc, el que no és culpa de l’ajuntament. 
Comenta que altres ajuntaments ja els hi ha dit que això també els està passant, aquest 
incivisme creixent de gent que es pren alguna cosa i allà deixa la llauna i les bosses. Per tant, 
es tracta d’un tema d’educació,  i d’educació a casa,  perquè sinó no se’n sortiran per moltes 
papereres que posin. 
 
La Sra. Moreno diu que potser s’hauria de mirar des d’una altra perspectiva i fer alguna 
campanya,  perquè hi ha carrers que estan molt molt deixats d’herbes, mal estat de les voreres, 
etc petits detalls que fan lleig. 
 
El Sr. Alcalde li diu a la Sra. Moreno que si vol li donarà totes les actuacions que fa la brigada 
durant un mes per tal que puguin comprovar-ho. 
 
La Sra. Moreno diu que no ho posa en dubte. 
 
El Sr. Alcalde diu que fins i tot contracten a gent de fora per les herbes,  però amb el municipi 
que tenim no donen a l’abast. 
 
La Sra. Moreno diu que potser podrien posar més gent a la brigada. 
 
El Sr. Alcalde respon que hi ha una llei que els prohibeix augmentar les plantilles. 
 
La Sra. Moreno diu que potser es podria treure una licitació per fer aquests manteniments. 
 
El Sr. Alcalde diu que això mateix és el que tenen per les herbes i, com ja ha dit, estan fent un 
plec nou. A més, pel civisme estan a punt d’acabar una ordenança de civisme per tot això 
precisament. 
 
El Sr. Boada torna a preguntar per l’assegurança de la deixalleria. 
 
El Sr. Alcalde li diu que ja l’informaran. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés qui, en relació a l’aigua,  diu que s’ha parlat en diverses ocasions 
de que la xarxa de distribució pateix fuites, que s’han intentat quantificar aproximadament, però 
no tenen dades reals de l’estat de la xarxa de distribució i, per això,  volen demanar una 
auditoria o estudi per saber el percentatge real de fuites i els diferents punts que s’han d’atacar. 
 
El Sr. Alcalde respon que això ho estan treballant. 
 
El Sr. Avilés diu que potser abans de preocupar-se de l’abastiment de la xarxa i dotar al 
municipi dels metres cúbics necessaris s’hauria d’intentar evitar que aquests metres no es 
perdin, doncs recorda que al principi de la crisi de l’aigua es parlava de fuites del 40 %, el que 
representa una xifra molt alta. 
 
El Sr. Alcalde respon que segurament eren molts menys. 
 
El Sr. Avilés segueix dient que el que també s’hauria de saber és a on estan localitzades 
aquestes fuites, almenys les més grans. 
 
El Sr. Alcalde respon que en els pressupostos es va aprovar, amb una aportació del partit 
socialista, fer un estudi, que es va quedar aturat pendent de si Vacarisses entrava al Congiac,  
perquè en aquest cas no hagués tingut sentit. Diu que ells no creuen que les pèrdues d’aigua 
arribin al 40%, a més també hi ha una part d’aquestes pèrdues que son furts. 
En relació a les fuites el Sr. Alcalde diu que si saben on hi ha una fuita hi actuen, fins i tot tenen 
un georadar per localitzar-les,  però hi ha canonades que passen 2 o 3 quilometres pel mig del 
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bosc. 
 
El Sr. Avilés diu que entenen que les accions correctives quan hi ha una fuita s’identifiquen i es 
solucionen, però de manera preventiva, i un diagnòstic a fons de la xarxa és necessari, com 
han comentat altres vegades no s’ha invertit prou en la xarxa i, per tant, tocaria reforçar o 
substituir aquests trams. 
 
El Sr. Alcalde diu que des de que ells han entrat i quan va entrar la Sra. Sánchez, del partit 
socialista, es van fer molts esforços per millorar l’aigua, les telemetries es posen a les hores, el 
control de la fondària dels pous, i es comencen a canviar trams de carrers que ells han seguit 
fent com el carrer de Manresa i altres de Can Serra. També s’han posat reguladors. Diu que la 
inversió que s’està fent es gran,  però encara ho hauria de ser més, però per sort ara la 
Generalitat començarà a treure subvencions per canvis de xarxa , perquè és caríssim canviar 
un tram de canonada. 
 
El Sr. Avilés diu que per això mateix troben necessari un estudi i no anar donant pals de cec i 
tapant fuites temporals. 
 
El Sr. Alcalde diu que ja s’està fent preventivament, s’estan canviant trams de carrers 
precisament per això. 
 
Seguint amb el tema de l’aigua, el Sr. Avilés diu que la rasa que s’ha fet per connectar el pou 
del Palà es va formigonar però es veu que amb les pluges va marxar la part superficial, el que 
dificulta el trànsit. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja es va dir que s’ha d’acabar d’asfaltar. 
 
Per altra banda el Sr. Avilés diu que es van tancar les fonts del nucli , però pensen que 
l’impacte que pot tenir en el cabdal d’aigua és menor i, en canvi, el benefici seria major, 
sobretot per esportistes, ciclistes, corredors,.... que no poden abastir-se i, per tant, creuen que 
per 3 o 4 fonts s’haurien d’obrir. 
 
El Sr. Alcalde respon que si obren les del nucli obriran les de tot Vacarisses, que en son unes 
25. 
 
El Sr. Avilés diu que potser es podria fer un estudi i obrir-ne unes quantes. 
 
El Sr. Alcalde diu que segurament ho faran a la següent fase, quan puguin donar aigua del pou 
del Palà, que creuen que podran tornar a la normalitat i estan parlant de molt poc temps. 
 
Respecte les obres de la pista del Ventaiol, el Sr. Avilés pregunta si estan finalitzades i 
entregades. 
 
El Sr. Casas respon que sí, que ja tenen el final d’obra. 
 
El Sr. Avilés diu que tenen queixes d’alguns veïns dels acabats de la pista i volen saber si es 
subsanaran o no. Per exemple la tanca perimetral té uns tensors de filferro que no estan 
operatius i fan que la tanca es mogui. També sembla ser que en el projecte de pavimentat 
estava previst picar el terra de la pista antiga,  però no s’ha fet i s’ha guanyat en alçada amb el 
paviment actual,  per tant les portes als vestidors queden per sota de l’alçada de la pista i quan 
plou entra l’aigua i s’inunda tot. Per acabar diu que han sortit esquerdes a la pista i pregunta si 
es solucionarà i si hi ha algun tipus de garantia. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja en parlaran de tot això. 
 
Per altra banda el Sr. Avilés pregunta si Vacarisses té un pla actualitzat de prevenció d’incendis 
i emergències i si està previst fer algun simulacre d’evacuació, si es veu necessari o no. 
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El Sr. Alcalde respon que actualment no es fan evacuacions sinó confinaments, es va al revés. 
 
El Sr. Avilés diu que té entès que el confinament és un primer pas depenent de l’emergència. 
 
El Sr. Alcalde explica que amb el que va passar al Pont de Vilomara es va optar per 
l’evacuació. Diu que tenen un pla d’emergències que no està actualitzat del tot com hauria 
d’estar,  però hi és i hi treballen cada any juntament amb Protecció Civil i ADF. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que als Caus s’hi hauria de fer alguna cosa. 
 
El Sr. Alcalde respon que als Caus hi estan fent la franja de protecció. 
 
El Sr. Boada respon que amb un foc com el del Pont de Vilomara això no serveis de res. 
 
El Sr. Alcalde respon que a l’alcalde del Pont de Vilomara li va tocar el rebre d’una cosa que ell 
creu que no tenia cap responsabilitat, doncs hi hauria d’haver alguna llei de boscos, que es 
pogués fer una explotació dels boscos i es poguessin tenir nets, que els propietaris en 
traguessin un benefici.  
 
El Sr. Boada diu que el Pont de Vilomara estava com la zona d’aquí del Mimó, amb un pi tocant 
a l’altra, a més el foc es capaç de travessar l’autopista més de 25 metres i més amb un dia de 
vent. 
 
El Sr. Alcalde diu que en aquest cas va saltar 300 metres sense vent ni pinyes ni res. 
 
El Sr. Boada diu que per això s’ha de fer alguna cosa, perquè tard o d’hora hi haurà algun foc. 
 
El Sr. Alcalde diu que hi estan d’acord però, com a ajuntament, intenten portar les franges al 
dia amb el que això representa, perquè n’hi ha 17 a fer i no es poden fer cada any,  sinó que 
algunes es fan cada dos o tres, però no poden legislar sobre els boscos que aquest és el 
problema real. 
 
El Sr. Boada diu que el problema del Pont de Vilomara va ser que estava molt brut i que creu 
que a Vacarisses les parcel·les no estan així, però sí que és cert que als Caus algun dia pot 
passar alguna cosa. Per tant,  els plans d’emergència han d’estar al dia i han de saber que s’ha 
de fer en cas d’incendi. 
 
El Sr. Alcalde diu que s’està fent el tema dels camins, el tema de les franges i el dels plans 
d’emergència,  i està d’acord en que s’haurien de centrar molt en els Caus i en Torreblanca, 
però diu que si ell estigués als Caus no es confinaria pas. 
 
El Sr. Boada diu que ja ho saben que tothom marxaria,  però hi pot haver gent gran que no 
tingui vehicle, per exemple,  i és de les coses que s’han de saber. 
A part dels incendis diu que també es poden trobar amb pluges torrencials , i en aquest cas el 
que cal és que les rieres estiguin netes, exigir-ho a l’ACA, perquè sinó es poden trobar que 
s’inundi el pavelló, per exemple, com ja ha passat altres vegades. 
 
El Sr. Alcalde diu que és evident que s’ha de treballar i destinar recursos en temes que abans 
no s’havia de fe,  perquè abans això passava un cop cada deu anys i ara és mes cíclic i pot 
passar cada 2 anys, tot i que aquí per la orografia és difícil. 
 
Torna a intervenir el Sr. Avilés qui comenta que fa un parell d’anys el seu partit va presentar 
una moció per millorar el servei “porta a porta” i entre tots els partits es va acordar crear una 
taula de treball per tractar el tema,  però a data d’avui encara estan esperant a seure i parlar-
ne. Diu que els ha arribat que s’estan fent canvis, com valorar la recollida d’un altra tipus de 
residus, com l’oli de cuinar, i pregunta a l’equip de govern si realment hi ha la voluntat de crear 
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aquesta taula i millorar entre tots el servei de recollida actual. 
 
Respon el Sr. Casas qui recorda que es van fer dues reunions i es va demanar als partits de 
l’oposició que fessin aportacions a aquesta possible millora per estudiar-les i parlar-ne,  però 
això va quedar aquí, encara estan esperant que arribin aquestes aportacions. 
 
El Sr. Avilés diu que ells van proposar les seves idees i solucions que pensaven que podrien 
contribuir a la millora,  entre d’altres crear punts d’emergència addicionals per exemple als 
Caus, establir alguna recollida addicional d’orgànica sobretot a l’estiu que fa més pudor i 
creuen que no tan sols no s’han tirar endavant, sinó que ni s’han valorat. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí que s’han valorat, però sempre tenint en compte que si 
s’incrementa el servei s’ha d’incrementar la taxa. 
 
El Sr. Avilés respon que potser cal fer-ho i demana que es reprengui el tema abans de que 
acabi la legislatura. 
 
El Sr. Alcalde diu que, tal i com ha dit el Sr. Casas, ja en van parlar, es va proposar recollir 
orgànica el dijous, però si es recull dimecres i divendres no estaria ben fonamentat, igual que si 
es proposa que es reculli plàstic. Afegeix que també van dir que això anava lligat a d’altres 
coses, per exemple el tema de la poda i els problemes que genera,  i més ara que no es 
podran fer cremes amb el que això implica a Vacarisses. Diu que també hi ha el tema del tèxtil, 
la UE també diu que s’ha de recollir, igual que l’oli. 
 
El Sr. Avilés diu que no es tractava només d’aportar idees, sinó que la moció no es va aprovar 
perquè no estava basada en un estudi tècnic,  i una de les coses que es va acordar va ser 
encarregar un estudi tècnic per veure quines son les necessitats reals després d’uns anys de 
funcionament del “porta a porta”. 
 
El Sr. Alcalde respon que el “porta a porta” funciona bé. 
 
La Sra. Moreno diu que, a l’estiu, l’orgànica es fa pesat tenir-la tot el cap de setmana i si no 
tens una àrea d’emergència a prop encara més. Segueix dient que han de ser realistes, saben 
que és un projecte que es va posar en marxa i la valoració en general és positiva, tenen el 
retorn, la gent està cada vegada més conscienciada en reciclar, però és un recurs que es pot 
millorar com tot a la vida,  i ara que els han pujat el preu del gasoil potser és el moment 
d’apretar una mica i mirar el contracte amb detall per aconseguir millores. 
 
El Avilés diu que està totalment d’acord amb la Sra. Moreno doncs el servei està funcionant i és 
totalment necessari en els temps que corren. Diu que subjectivament creu que funciona en un 
90%,  per tant si es pot treballar i millorar el 10% restant estaria molt millor. 
 
El Sr. Alcalde diu que s’ha oblidat de donar compte en la part d’informes de presidència d’un 
manifest sobre els funcionaris d’habilitació nacional el qual es del contingut següent :  
 
4.1.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE LES ENTITATS MUNICIPALISTES PER TAL 
D’ABORDAR EL DÈFICIT ESTRUCTURAL QUE PATEIXEN LES ENTITATS LOCALS EN 
MATÈRIA DE PROVISIÓ DE PLACES DE SECRETARIA, INTERVENCIÓ I TRESORERIA.- 
  
Les figures de secretaria, intervenció i tresoreria resulten d’especial rellevància per al 
funcionament ordinari dels ajuntaments i del conjunt d’administracions locals. Són les persones 
encarregades d’exercir el control de legalitat dels actes administratius, de planificar, controlar i 
fiscalitzar totes les actuacions que tinguin incidència econòmica i de gestionar els ingressos i 
els pagaments. La manca de cobertura d’alguna d’aquestes places pot comportar un bloqueig 
en el funcionament dels ajuntaments, repercutint directament en la ciutadania en la mesura que 
comporta la demora de nombrosos tràmits administratius, dels pagaments i cobraments o 
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d’aquelles actuacions necessàries per al funcionament dels serveis públics municipals. És a dir, 
es tracta d’una problemàtica amb una afectació real sobre els veïns i veïnes de pobles i ciutats. 
Des de fa molts anys s’arrossega un dèficit estructural de personal habilitat per ocupar 
aquestes places, comportant que en moltes ocasions s’acabin ocupant de manera accidental o 
interina per persones que no disposen de l’habilitació pertinent. És a dir, el que hauria de ser 
una excepcionalitat s’ha acabat convertint en la forma més usual de cobertura d’aquestes 
places. 
Actualment, els processos d’habilitació són de competència estatal i consisteixen en l’aprovació 
d’un procés selectiu, distribuït en diferents fases, i posteriorment en la superació d’un curs 
selectiu de caràcter més pràctic. Tot i que des de la Secretaria de Funció Pública del Ministeri 
han intentat aprovar ofertes públiques amb major regularitat, encara ens trobem que el ritme 
d’habilitacions continua sent més baix que el ritme de jubilacions, cosa que s’accentua si mirem 
les persones que efectivament obtenen destinació a Catalunya. Considerant que a Catalunya ja 
partim d’un dèficit de tal magnitud que necessitaríem multiplicar per quatre el nombre de 
persones habilitades en les diferents sots escales, la situació descrita contribueix a fer cada 
vegada més gran el problema. 
Aquest dèficit estructural genera una competència entre els mateixos ajuntaments per atraure 
professionals amb habilitació, fent que siguin els ajuntaments de menor dimensió els que 
acabin patint en major mesura el problema. No oblidem que en molts d’aquests ajuntaments la 
figura del secretari-interventor és sovint l’única figura tècnica de la plantilla de personal. Si bé 
els consells comarcals han implementat sistemes de provisió mancomunada d’aquestes places, 
la realitat és que tampoc així s’ha aconseguit donar resposta a les nombroses necessitats 
existents. 
Les entitats signants considerem que és urgent abordar aquesta problemàtica des de diversos 
àmbits d’actuació. En primer lloc, fer una campanya informativa des de les universitats i 
col·legis professionals implicats per donar a conèixer i promoure aquesta sortida professional 
de dedicació a l’administració pública local, per així corregir l’històric dèficit d’opositors/es de 
Catalunya. En segon lloc, considerem que seria molt positiu apropar la competència dels 
processos selectius i del posterior curs selectiu a l’àmbit de les comunitats autònomes, de 
manera que les ofertes públiques de cada territori es puguin adaptar a les necessitats 
d’aquests. Per fer-ho efectiu, caldria la derogació de la llei 27/2013 de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL). En tercer lloc, considerem que cal fer una 
aposta estratègica per reforçar la formació vinculada a les funcions de secretaria, intervenció i 
tresoreria, en la formació interna adreçada als empleats públics de les diferents administracions 
i en l’oferta formativa en processos d’accés a l’ocupació pública. Per això és necessària la 
col·laboració de les universitats, el Col·legi de Secretaris, Interventors i Tresorers de 
l’Administració Local, la Secretaria de Governs Locals i de Relacions amb l'Aran, l’Escola 
d’Administració Pública de Catalunya, el Consell de Governs Locals, les entitats municipalistes i 
els ens locals. 
Per garantir el bon funcionament dels ajuntaments cal que aquests puguin disposar de personal 
qualificat en tots els àmbits, també en el desenvolupament de les funcions de secretaria, 
intervenció i tresoreria. 
  
 
Essent les vint hores i trenta cinc minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la 
sessió de la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
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